
Verzoek aan de gri-ie dit bericht door te zenden aan de leden van het 
college en de gemeenteraad. 

Aan het college en de gemeenteraad van Renkum 

17 januari 2025 

Geachte voorzitter, mijn naam is Jop van der Wer- en ik maak graag 
gebruik van het burgerspreekrecht om het gemeentebestuur van Ren-
kum het volgende te laten weten. 

Afgelopen zaterdag zijn enkele mensen van vooral een tweetal grote 
sportorganisaties uit Renkum en Wageningen bijeen geweest om van 
gedachten te wisselen over uitbreiding van de sportmogelijkheden op 
het Wilhelminapark in Heelsum. 

We hopen van de gemeente Renkum wat tijd te krijgen om voor het 
zomerreces duidelijk te maken welke reële kansen we zien om op het 
oude RVW voetbalveld een baan aan te leggen onder andere voor het 
inline-skaten, ook wel skeeleren genoemd. Deze baan kun je in de win-
terperiode ook als schaatsbaan, als een natuurijsbaan, gebruiken. 
Want helaas wordt wegens klimaatverandering schaatsen op natuurijs 
zeldzamer. 

Afgelopen maandagavond 13 januari zult u al op de verschillende 
NOS-Journaals gezien hebben welk een schaatskoorts het natuurijs 
van Winterswijk teweegbrengt. En teweegbrengt in heel Nederland. Er 
lag nog geen ijs, maar alleen al de verwachting dat daar na de nacht ijs 
zou liggen en er geschaatst zou kunnen worden was voldoende voor 
een item met NOS-correspondente Nicole le Fever, die daarvoor 
“even” naar Winterswijk gereden was.  Een dag later kon dus inder-
daad op die baan - als enige natuurijsbaan in Nederland - geschaatst 
worden. En dat was die hele dag op alle NOS-Journaals (vanaf 19:30-
min) te zien. 

Toevallig staat onder dit verhaal de naam van de man die het concept 
achter dit succes naar Winterswijk gebracht heeft. Ik ben namelijk in-
genieur elektrotechniek, afgestudeerd aan de technische Universiteit 
Twente. Samen met hoogleraar Gerrit Brem van de UTwente heb ik de 
wetenschappelijke begeleiding gedaan voor dit concept in Winters-
wijk. Ook de Wageningse WUR heeft daar een bijdrage in gehad. Want 
vaker natuurijs om te schaatsen is wetenschap aan het worden. 

https://npo.nl/start/serie/nos-journaal-20-00-uur/seizoen-65/nos-journaal_97268/afspelen?at_campaign=npostart_series&at_channel=npostart&at_creation=share-link&at_detail_placement=1:m60ehdvh:c9cb80a647f74b6f98919c516f1cc8d0&at_format=share_button;;0_0&at_general_placement=serie;nos-journaal-20-00-uur;seizoen-65-nos-journaal_97268-afspelen;nos-journaal_97268&at_medium=display&at_variant=organic


Ik kreeg er dankzij een kleine advertentie lucht van dat hier in Renkum 
nagedacht wordt over een skate- en schaatsbaan. Dat is prachtig. Ik 
ben lid van de Renkumse ijsvereniging “Vooruit”. Dus daarom richt ik 
mij naar de gemeente Renkum met een hartstochtelijk pleidooi om se-
rieus de mogelijkheid te overwegen dat we hier, samen met de lokale 
ijsverenigingen een vergelijkbaar concept voor een skate- en schaats-
baan kunnen gaan bekijken.  

Ik doe dit vooral om tijd te kopen, zoals dat heet. Neem geen overhaas-
te beslissing inzake het invullen van de mogelijkheden voor beweging 
en sport in het Wilhelmina-park. 

Vanuit recreatie & toerisme kan dit alles veel betekenen. Winterswijk 
heeft zich zelf op de kaart weten te zetten met hun skate- en natuurijs-
baan. Daarvan kan ik getuigen. De KNSB en heel de skate- en schaats-
sport kijken sinds 30 november 2020 naar Winterswijk. Het kan u bijna 
niet ontgaan zijn hoevaak Winterswijk in zeer positieve zin op TV ge-
noemd is in de laatste 4 jaren. 
 
Winterswijk telt 30 duizend inwoners en ligt “met de rug” tegen Duits-
land aan. De Duitsers kennen geen schaatscultuur, zoals wij. Want 
Nederland wordt een beetje gek, een beetje leuk gek, zodra het gaat 
vriezen. 
Renkum ligt, zoals dat heet, in een veel rijker “voedingsgebied”, in een 
veel “schaats-vruchtbaarder” gebied dan Winterswijk. De WERV-ge-
meentes samen tellen al ruim 265 duizend inwoners (42k + 123k + 31k 
+ 69k). 
Ik weet door mijn achtergrond - jarenlang secretaris van een skate- en 
ijsvereniging - dat de KNSB al vaker onderzoek heeft laten uitvoeren 
naar de schaatspotentie van onze regio: Veluwe en Gelderse Vallei. Het 
voedingsgebied voor de schaatssport is hier zeer vruchtbaar. Hier wo-
nen echt heel veel meer schaatsers dan in de Achterhoek. 

Qua meteorologische omstandigheden - hoe vaak vriest het - doet de 
Veluwe niet onder voor de Achterhoek. Weerstation Deelen had in de 
nacht van zondag 3 april 2022 een nieuw kouderecord; maar in Win-
terswijk werd er die zondag geschaatst. Met de juiste technologie had-
den we toen hier in Renkum ook zeker kunnen schaatsen. 



Ik zal het u nog sterker vertellen. Winterswijk haalde vorig jaar op 9 ja-
nuari 2024 de prestigieuze EMON - dat is de Eerste Marathon op Na-

tuurijs - binnen en kaapte die voor het naburige Haaksbergen weg.  

Vijf jaar eerder, zondag 20 januari 2019, was het zo koud, juist hier op 
de Veluwe, dat wij - bijvoorbeeld in Renkum - deze EMON hadden kun-
nen binnenhalen, en dan ook voor de neus van Haaksbergen wegka-
pen. Hetzelfde Haaksbergen dat hem destijds op maandag 21 januari 
2019 wist binnen te halen.  
Deze video op YouTube (Natuurijs 21-1-2019, gefilmd bij Heteren) is 
daarvan het bewijs; want als ijs op buitenwater betrouwbaar genoeg 
is, dan kun je op een ijsbaan op beton/asfalt zeker schaatsen. 

Het “scoren van een EMON” brengt een enorm “wij-gevoel” in de loka-
le gemeenschap te weeg. Dat zag ik al in Haaksbergen en nu ook weer 
in het afgelopen jaar in Winterswijk. 

Maar ook als u een prestigezaak als de EMON niet zo belangrijk vindt, 
wijs ik u er graag op dat natuurijs en schaatsen sowieso heel verbin-
dend is in een samenleving. Schaatsen is de meest verbindende sport 
bij ons Nederlanders. Van heel jong tot behoorlijk oud, van arm tot rijk, 
van politiek links tot politiek rechts en van boer tot koning, we zijn er 

https://www.wijv.nl/eerste-marathon-op-natuurijs-op-de-witte-poorte/
https://www.wijv.nl/eerste-marathon-op-natuurijs-op-de-witte-poorte/
https://www.youtube.com/watch?v=pGJvSep5_XY


allemaal gek op. 
Van boer tot koning, denk u maar na, Evert van Benthem, Henk Angen-
ent en W.A. van Buren zijn allemaal bekend van de Elfstedentocht. 
Nederland is het meest schaatsgekke land ter wereld.  

De media zijn dol op natuurijs, want ze kunnen zo ook feel-good-be-
richten brengen in deze soms krankzinnig geworden wereld. 

De meeste kinderen komen nog altijd voor het eerst in aanraking met 
schaatsen dankzij natuurijs. En het zomerse inline-skaten biedt een 
prachtige aanvulling.  
Kinderen moeten bewegen; weg gelokt worden van hun playstation. 
Met een actief zomers inline-skateprogramma - zo is in Ede en Wage-
ningen al bewezen - lukt dat ook. 
 
De Renkumse schaatsvereniging “Vooruit” telt - ondanks klimaatop-
warming en daardoor minder vaak ijs - nog altijd 700 leden. We moe-
ten de lokale verenigingen helpen met slimmere technologie. Ik ben 
ingenieur. Dat is afgeleid van ‘ingenium’, hetgeen ‘natuurlijk vernuft’ 
betekent. Onze overheid heeft veel geld in mijn opleiding - Universiteit 
Twente - gestoken. Hier een kans om dat aan de samenleving ten goe-
de te laten komen.  

Een samenleving die beweging en sport nodig heeft om de aanstor-
mende pandemie van de bewegingsarmoede en obesitas het hoofd te 
bieden. 

Ook voor de samenwerking vanuit het Wageningse en het Renkumse 
ligt er nu een geweldige kans. Algemeen bekend is dat skeeleren en 
schaatsen meehelpen om volksziekte nummer 1 te weten bewegings-
armoede te verkleinen. Ik zie elke week op de kunstijsbaan ook vrij 
oude mannen en vrouwen schaatsen. Heel goed! Want juist bij ouder-
dom moet je in beweging blijven.  
Het gaat mij in dit verhaal om sporten, die zogezegd niet leeftijdgebon-
den zijn en ook voor mensen met een kleine beurs goed te doen zijn.  

Ik wil u met medeweten van de gesprekspartners van afgelopen week 
laten weten, dat een inwonersinitiatief, dat aansluit op uw beleid in de 
steigers staat. Maar geef ons even de tijd. 

Mocht u al snel een besluit neemt over de verdere invulling van de vrij 
te komen gronden dan vraag ik u dus enkele maanden respijt, zodat we 



met een voorstel kunnen komen dat er toe doet. 
 
Ik moet mijn pleidooi hier beperken in tijd, want u heeft ongetwijfeld 
meer zaken aan uw hoofd. Maar ik sta open voor vragen, voor het ge-
ven van meer informatie en voor discussie achteraf. 

Ik ben via de email en telefonisch benaderbaar (jop.wer-@gmail.com 
of 06 55 720 770)  en vraag de voorzitter mijn mededeling te willen 
doorzenden naar het college, en raadsleden van de gemeente Ren-
kum.  

Graag zou ik met een presentatie tijdens de raadsontmoeting op 4 fe-
bruari in het gemeentehuis te Oosterbeek een en ander willen toelich-
ten. 

 
Dank voor uw aandacht. 

   ir. Jop van der Wer- 
   natuurijsoloog (sinds 2017) 

mailto:jop.werff@gmail.com

